
Sunday, October 26, 2025 

Great-Martyr Demetrios the Myrrh-Streaming & Sixth Sunday of Luke 

Commemoration of the Great Earthquake in Constantinople in 740; 

Venerable-martyr Joasaph of Dionysiou monastery on Athos 

 

On October 26 in the Holy Orthodox Church, we 
commemorate the holy, glorious, and right-victorious 
Great-Martyr Demetrios, the Wonderworker and Myrrh-
Streaming. 

His father was the military commander of Salonica, 
and, when he died, the Emperor Maximian made 
Demetrios commander in his place. In doing this, the 
Emperor, an opponent of Christ, particularly 
recommended him to persecute and exterminate the 
Christians in Salonica. Demetrios not only disobeyed the 
Emperor, but he openly confessed and preached Christ 
the Lord in the city. Demetrios even proclaimed openly 
before the Emperor that he was a Christian, and, 
furthermore, denounced the Emperor’s idolatry. The 

enraged Emperor cast him into prison.  Knowing what awaited him, Demetrios gave 
his goods to his faithful servant, Lupus, to give away to the poor, and went off to 
prison, glad that suffering for Christ was to be his lot. After several days, the Emperor 
sent soldiers to the prison to kill Demetrios. They came upon the saint of God at 
prayer, and ran him through with their spears. Christians secretly took his body and 
gave it burial, and there flowed from it myrrh by which many of the sick were healed. 
Demetrios entered the heavenly mansions in 306. 

On this day, we remember the great and terrible earthquake in Constantinople 
in 740. This was a terrifying and long-lasting disaster in the time of Leo the Isaurian, 
the first of the iconoclast emperors. The people realized that this was God’s 
punishment for their sins, and entreated the most holy Mother of God and St. 
Demetrios with great penitence, until God had mercy and ended the earthquake. 

 On this day, we also commemorate the Venerable-martyr Joasaph of 
Dionysiou monastery on Athos. 

_______________________________________________________________________ 

 +St. John the Evangelist Orthodox Church 
Antiochian Archdiocese of North America 

Metropolitan Saba of New York and all North America 
V. Rev. Fr. Nicholas Borzghol, Pastor 

Dn. Nicholas Adranly 

501 Moraga Way, Orinda, California         925-258-4255 

www.stjohnorinda.org email: st.john.evangelist.orinda@gmail.com 

 

http://www.stjohnorinda.org/


THE EPISTLE 

The righteous shall rejoice in the Lord. 

O God, hear my prayer. 

The Reading from the Second Epistle of 

St. Paul to St. Timothy. (2:1-10) 

Timothy, my son, be strong in the grace that is in Christ Jesus; and what you have heard 
from me before many witnesses entrust to faithful men who will be able to teach others 
also. Share in suffering as a good soldier of Christ Jesus. No soldier on service gets 
entangled in civilian pursuits, since his aim is to satisfy the one who enlisted him. An athlete 
is not crowned unless he competes according to the rules. It is the hard-working farmer 
who ought to have the first share of the crops.  Think over what I say, for the Lord will grant 
you understanding in everything. Remember Jesus Christ, risen from the dead, descended 
from David, as preached in my gospel, the gospel for which I am suffering and wearing 
fetters like a criminal. But the word of God is not fettered. Therefore, I endure everything 
for the sake of the elect, that they also may obtain salvation in Christ Jesus with its eternal 
glory. 

يقُ ُيفَْرحَُ  عُْإُ ُ.بالرَّب ُُِّالصد ِّ  ُ.لِّصَوْتيُُاللُ ُياُسْتمَِّ
 ٌ(10-1ٌ:2)ٌٌ.تيموثاوسٌإلىٌٌالثَّانِيَةٌٌِلٌِالرَّسوٌبولُسٌٌَالقِدّيسٌٌِرِسالَةٌٌِمِنٌٌْفَصْلٌ 

عْتَهُ ُُوماُُ.يَسوعَُُُالمَسيحُُُِّفيُُالتيُُالن ِّعْمَةُُُِّفيُُُتَقوَُُُّتيموثاوس،ُُوَلَديُُيا هودُ ُُلَدىُُمِّن يُُسَمِّ عْهُ ُُكَثيرينَ،ُُش  ُُاسْتَودِّ
ي ُ ُُالمَشَقَّاتُُُِّاحْتَمِّلُُُِّ.أيضاُ ُُآخَرينَُُُي عَل ِّم واُُُلَأنُُُْأَكْفاءَُُُأ مَناءَُُُأ ناساُ  نْدِّ ُُيَتَجَنَّدُ ُُأَحَدُ ُُلَيْسَُُُ.المسيحُُُِّلِّيَسوعَُُُصالِّحُ ُُكَج 

يَُُوذلِّكَُُُالحياةِّ،ُُبِّه مومُُُِّفَيَرْتَبِّكُ  ،ُُأَحَدُ ُُكانَُُُإنُُُْوأيْضا ،ُُ.جَنَّدَهُ ُُالذيُُلي رْضِّ دُُُْلَمُُُْماُُالإكْليلَُُُيَنالُ ُُفَلُُُي جاهِّد  ُُي جاهِّ
هاداُ  ي اُ ُُجِّ بُ ُُ.شَرْعِّ ُُفَهْماُ ُُالرَّبُ ُُفَلي ؤْتِّكَُ.ُُأَقولُُُماُُإفْهَمُُُْ.أَوَّلُ ُُالَأثْمارُُُِّفيُُرِّكَُيَشْتَُُُأَنُُُْيَتعَبُ ُُالذيُُالحارِّثَُُُأنَُُُّويَجِّ

ل ُُُِّفي ُُ.إنجيليُُُحَسَبُُُِّعلىُُالَأمْواتُُُِّبَيْنُُُِّمِّنُُُْقامَُُُقَدُُُْداودَ،ُُنَسْلُُُِّمِّنُُُْالذيُُالمَسيحَ،ُُيَسوعَُُُأنَُُُّأ ذْك رُُُْ.شَيْءُ ُُك 
ُُمِّنُُُْشيءُ ُُك ل ُُِّعلىُُأَصْب رُ ُُأناُفلِّذلِّكَُُُ.ت قيَّدُ ُُلُُُاللُُِّكَلِّمَةَُُأنَُُُّإلَُّم ُ،كَم جْرُُُِّالق يودَُُحتَّىُُُالمَشَقَّاتُُِّفيهُُُِّأحتَمِّلُ ُُالذيُ
ل واُلِّكَيُُْالم خْتارِّينَ،ُُأَجْلُِّ  ُ.الَأبَديُ ُالمَجْدُُِّمَعَُُيَسوعَُ،ُالمَسيحُُُِّفيُالذيُالخَلصُُُِّعلىُأيضاُ ُه مُُُْيَحص 

 

THE GOSPEL 

The Reading from the Holy Gospel according to St. Luke. (8:26-39) 

At that time, Jesus arrived at the country of the Gadarenes, which is opposite Galilee. And 
as He stepped out on land, there met Him a man from the city who had demons; for a long 
time he had worn no clothes, and he lived not in a house but among the tombs. When he 
saw Jesus, he cried out and fell down before him, and said with a loud voice, “What hast 
Thou to do with me, Jesus, Son of the Most High God? I beseech Thee, do not torment me.” 
For Jesus had commanded the unclean spirit to come out of the man. [For many a time it 
had seized him; he was kept under guard, and bound with chains and fetters, but he broke 
the bonds and was driven by the demon into the desert.] Jesus then asked him, “What is 
your name?” And he said, “Legion”; for many demons had entered him.  And they begged 
Jesus not to command them to depart into the abyss. Now a large herd of swine was feeding 
there on the hillside; and they begged Jesus to let them enter these. So, He gave them 
leave. Then the demons came out of the man and entered the swine, and the herd rushed 
down the steep bank into the lake and was drowned. When the herdsmen saw what had 
happened, they fled, and told it in the city and in the country. Then people went out to see 
what had happened, and they came to Jesus, and found the man from whom the demons 
had gone, sitting at the feet of Jesus, clothed and in his right mind; and they were afraid. 



And those who had seen it told them how he who had been possessed with demons was 
healed. Then all the people of the surrounding country of the Gadarenes asked Jesus to 
depart from them; for they were seized with great fear; so He got into the boat and returned. 
The man from whom the demons had gone begged that he might be with Jesus; but Jesus 
sent him away, saying, “Return to your home, and declare all that God has done for you.” 
And he went away, proclaiming throughout the whole city all that Jesus had done for him. 

ٌٌ(39-8:26).ٌٌالطاهِرٌٌوالتلْميذٌٌِالبَشيرٌٌٌِالإنْجيلِيٌٌِّلوقاٌالقِدّيسٌٌِبِشارَةٌٌِمِنٌٌْشَريفٌ ٌفَصْلٌ 
،ُُذلكَُُُفي يينَ،ُُكورَةُُُِّإلىُُيَسوعُ ُُأَتىُُالزمانِّ سِّ رْجِّ لُ ُُفَاسْتَقْبَلَهُ ُُالجِّ ُ،ُُزَمانُ ُُم نْذُ ُُشَياطينُ ُُبِّهُُُِّالمَدينَةُُُِّمِّنَُُُرَج  ُُطَويل 
،ُإلىُُيَأْوِّيُُولُُثَوْباُ ُيَلْبَس ُُك نُْيَُُولَمُْ :ُُعَظيمُ ُبِّصَوْتُ ُوقالَُُُلَه ،ُوخَرَُُّصاحَُُيَسوعَُ،ُرأىُفَلَمَّاُُ.الق بورُُُِّإلىُبَلُُْبَيْت 

؟ُاللُِّابْنَُُُيسوعُ ُياُولَكَُُُليُما" وحَُُأَمَرَُُفإنَّهُ "ُ.ت عَذ بَنِّيُألُ ُإليكَُُُأَطْل بُ ُالعَلِّي ِّ سَُُُالر  ُ،ُمِّنَُُُيَخْر جَُُأنُُُْالنَجِّ ُُالإنْسانِّ
ُ،ُُزَمانُ ُُم نْذُ ُُاخْتَطَفَهُ ُُقَدُُُِّكانَُُُلأنَّهُ  لَ،ُُي رْبَطُ ُُوكانَُُُطَويل  ،ُُوي حْبَس ُُُبِّسَلسِّ ُُالشَيْطانُُُِّمِّنَُُُوي سَاقُ ُُالر ب طَُُُفَيَقْطَعُ ُُبِّق يود 
ُ"قائِّلُ ُُيَسوعُ ُُفَسَألَهُ ُُ.البَراريُُُإلىُ ُُاسْم كَ؟ُُما:ُ ي ونُ:ُ"لَهُ ُُفَقالَُ" ُُ.فيهُُُِّدَخَل واُُُقَدُُُْكانواُُُرينَُكَثيُُشَياطينَُُُلأنَُُُُّ،"لَجِّ

يَةُُِّإلىُُُبالذَهابُُِّيَأْم رَه مُُْلُُأنُُُْإلَيْهُُِّوطَلَب وا ُُإلَيْهُُِّفَطَلَب واُُ.الجبَلُُِّفيُُتَرْعَىُكَثيرَةُ ُخَنازيرَُُقَطيعُ ُه نَاكَُُوكانَُُُ.الهاوِّ
نَُُفيهاُ،ُبالد خولُُِّلَه مُُْيَأْذَنَُُأنُْ مُُُْفَأَذِّ ،الإنْسُمِّنَُُالشياطينُ ُفخَرَجَُُ.لَه  ُُعَنُُِّالقَطيعُ ُُفَوَثَبَُ.ُالخَنازيرُُِّفيُُُودَخَل واُُانِّ

رْفُِّ واُهَرَب واُُحَدَثَ،ُماُُالر عاةُ ُرَأىُُفَلَم اُ.فَاخْتَنَقَُُالب حَيْرَةُُُِّإلىُالج  واُ.الح قولُُِّوفيُالمَدينَةُُِّفيُوأَخْبَر  ُُلِّيَرَوْاُفخَرَج 
واُيَسوعَ،ُإلىُوأت واُحَدَثَُُما نْهُ ُتُْخَرَجَُُالذيُُالإنْسانَُُفَوَجَد  نْدَُُجالِّساُ ُالشَياطينُ ُمِّ ُُصَحيحَُُلبِّساُ ُُيَسوعَُُقَدَمَيُعِّ

،ُ ونَُُُوأَخْبَرَه مُُُْ.فَخافواُُالعَقْلِّ ر  مْهورُُُِّجَميعُ ُُفَسَأَلَهُ ُُ.المَجْنونُ ُُأ بْرِّئَُُُكَيْفَُُُأَيْضاُ ُُالناظِّ يينَُُُكورَةُُُِّج  سِّ رْجِّ ُُأنُُُْالجِّ
فينَةَُُفَدَخَلَُ.ُعَظيمُ ُخَوْفُ ُاعْتَراه مُُُْلأنَّهُ ُعَنْه مُُْيَنْصَرِّفَُ لُ ُُفَسَأَلَهُ ُ.وَرَجَعَُُالسَّ نْهُ ُخَرَجَتُُُْالذيُُالرَّج  ُُأنُُْالشَياطينُ ُُمِّ

ثُُُْبَيْتِّكَُُُإلىُُُإرجَعُْ:ُ"قائِّلُ ُُيَسوعُ ُُفَصَرَفَهُ .ُُمَعَهُ ُُيَكونَُ ُُالمَدينَةُُُِّفيُُُي نادِّيُُوه وَُُُفَذَهَبَُ."ُُإليْكَُُُاللُ ُُصَنَعَُُُبِّمَاُُوحَد ِّ
 ُ.يَسوعُُإليهُُُِّصَنَعَُُبِّماُك ل ِّها

Youth Month in our Archdiocese!! 

October is here and we are about to start Youth Month across our Antiochian Archdiocese. During the month of 
October, we give our teens more opportunities to serve in Church, including: Epistle reading, taking the collections, serving 
as ushers, and other additional activities in serving the parish community. 

October is also a time for us, clergy and parishioners, to share our love and concern for the youth of our parish.  Let 
us take a moment to thank a teenager for being present in Church.  Thank them for their good works.  Let them know that 
they are welcome and wanted in our parish! 

 

 

Upcoming Youth Readers: 

Date English Epistle  Arabic Epistle Sermonette  

Oct 26 Nour Khalileh Malak Khalileh TBD 

 

 

 

 



Christmas Volunteering 

The joy of the season is upon us!  Our church is preparing for the grand opening/ Christmas party, 

and we’d love your helping hands and hearts. Every bit of help makes a difference. If you would like to 
be part of this committee, please contact Rania Kashou or David Hanna. Let’s come together in the 

spirit of fellowship and make this a joyful celebration of Christ’s birth!  
 
Upcoming Events 

Saturday October 25th Vespers at 5:30 pm 

November 16th Prison Ministry Card Writing Workshop at coffee hour 

 
Coffee Hour 

Oct 26th Siham Mitry for the 6th month memorial in honor of Donna Potter 
 

 

 
 
St. John Orthodox Church  You could use this QR code for your donation 
501 Moraga Way 
Orinda, CA 94563   

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Holy Oblations 
This week, Holy Oblations are offered by:  

† St. John Parish Family for the good health of 
Nick Nicola, Sandy Dudum, George Messih, 
Fairouz Freij, George Adranly, Fred Addas, 
Henriette Hilal, Souhad Halaka, George Cawog,  
Rocky Dudum and Norma Khalil. Many years! 
† St. John Parish Family for the good health of 
Blanche Manneh. Many years! 
† St. John Parish Family for the good health of 
Sam Nassab. Many years! 
† St. John Parish Family for the good health of 
Sue Gideon. Many years! 
 

Candles for the altar table and in front of the icons 
of Christ and the Theotokos offered by:  

† Ibrahim Fasheh in 
memory of Hanada 
Fasheh for one full 
year. May her memory 
be eternal!

 
† Altar Servers: 
Nathan Sweis, Clayton Morgan, Elias 
Freij, Angelo Freij, Andrew Freij, Mazyn 
Haddadin, James Dudum, John Dudum, David 
Evans, Evan Kawar, Mason  
Kawar, Jonathan Juha, Maron Juha and Zaiden 
Karanikola 

 



 
 
 



 

 

 



 

 



 



 



 



 



 



 



 



 



 



 



 



 


